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1 Inleiding 

 
Het jaarverslag van de NUT heeft normaal gesproken, parallel aan de jaarlijkse conferentie, 
1 maart als ijkpunt. Dit NUT-jaar was echter anders dan alle jaren. Corona brak in februari 2020 
uit. De hele wereld stond op zijn kop en ook voor de NUT betekende het dat alles anders werd.   

De jaarlijkse conferentie zou in 2020 in Tilburg plaatsvinden. Een paar dagen van tevoren waren 
we genoodzaakt het af te zeggen, alle inspanningen van het team aldaar ten spijt.  
In het begin van de corona-periode had elk lid zoveel op het bordje liggen dat onderling contact 
op een laag pitje kwam te staan. Iedereen stond in de overlevingsstand maar naarmate de tijd 
vorderde, hadden we juist wel behoefte aan contact en uitwisseling van ervaringen. Hoe gingen 
de verschillende centra om met online onderwijs? Is didactiek online anders dan didactiek in een 
fysieke les? Hoe zorgen we dat iedereen goed thuis kan werken? Hoe behouden we het contact 
met het eigen team? En zo waren er nog vele vragen die ons bezig hielden, en nog steeds 
houden. 
Afgelopen jaar zijn twee leden van het bestuur gewisseld. We hebben afscheid van Marc Gebuis 
(Babel) en Gea Hakker (Leiden) genomen en Esther Scheeren (UvA) en Tjits Roselaar (Tilburg) 
verwelkomd. 

 
In het licht van het afgelopen corona-jaar zijn de gestelde jaardoelen niet allemaal behaald. Die 
bekijken we uiteraard opnieuw en gaan mogelijk mee naar volgend jaar. 

Voor u ligt het jaarverslag 2020-2021 van de NUT. Het bestuur wenst u een prettige terugblik. 
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2 Kengetallen 

 
26+2 

In het werkjaar 2020-2021 waren er geen wijzigingen in het ledenbestand.  

In totaal telt de NUT 26 leden, 5 Belgische en 21 Nederlandse, waarvan 7 hogescholen. 
Daarnaast heeft de NUT 2 geassocieerde leden in het buitenland: Suriname en Indonesië. 

Voor de volledige en meest recente ledenlijst, zie www.nut-talen.eu/leden. 

 

 

 

 

 

3 2020-2021: wat deed de NUT? 

 
3.1 Maart 2020: Conferentie Tilburg geannuleerd 

Het Language Center van Tilburg University had alles tot in de puntjes voorbereid om op 19 en 
20 maart 2020 de jaarlijkse conferentie van de NUT te verzorgen. Ongeveer een week voor de 
conferentie werd de definitieve beslissing genomen om de conferentie te annuleren omwille van 
het coronavirus. Een spijtige, maar wijze 
beslissing, want niet veel later werd de 
lockdown afgekondigd en werd reizen 
tussen Nederland en België verboden. 

Waar er eerst nog hoop was dat de 
conferentie later in het jaar zou kunnen 
plaatsvinden, werd in de loop van 2020 
duidelijk dat dit niet realistisch was. Op 
het Directeurenoverleg in januari 2021 
werd daarom beslist om de volgende 
conferentie pas te laten plaatsvinden in 
2022. 
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3.2 Online meetings NUT-directeuren 

Op 25 september 2020 vond het Directeurenoverleg plaats dat normaal gezien in maart 2020 
tijdens de jaarlijkse NUT-conferentie had moeten doorgaan. 
 
De themamiddag voor NUT-directeuren die jaarlijks in november plaatsvindt, werd in 2020 niet 
georganiseerd omwille van COVID-19.  

 
Er was wel een online vergadering op 19 november 2020 die 
in het teken stond van de coronaproblematiek. Er werd 
gewerkt rond verschillende ja/nee-vragen, met mogelijkheid 
tot discussie achteraf. Deze meeting bleek erg waardevol: een 
nieuwe online meeting werd georganiseerd op 11 januari 
2021 om verder ervaringen te kunnen uitwisselen.  
 

Tijdens deze meeting werd ook beslist welke NUT-activiteiten in welke vorm nog georganiseerd 
zouden worden in 2021: 

- De Docentendag wordt vervangen door een aantal online workshops in de loop van 
2021. 

- De Themamiddag voor directeuren vindt in november 2021 plaats in Nijmegen (Radboud 
in’to Languages). 

- De themagroepen organiseren een online meeting in het voorjaar van 2021. 
- De conferentie wordt in 2021 niet meer georganiseerd: de eerstvolgende editie vindt 

plaats in 2022. 
 

 

3.3 Docentendag 2021 

De Docentendag vindt jaarlijks plaats in januari. In 2021 
liet de coronasituatie het niet toe om deze dag te 
organiseren.  

Enkele talencentra werden bereid gevonden om online 
workshops die ze ontwikkelden voor hun eigen team 
opnieuw te geven, voor een NUT-publiek. Zo zullen in de 
periode mei-juli zeven workshops worden aangeboden 
aan de NUT-docenten. 

 

 

3.4  CercleS 

CercleS is het netwerk van Europese universitaire talencentra waarbij de NUT is aangesloten. De  
tweejaarlijkse conferentie vond dit jaar, ondanks corona, plaats in Brno, Tsjechië. Het was voor 
deelnemers mogelijk de conferentie te bezoeken maar ook om online deel te nemen. Het thema  
‘Language Centres at a Crossroads: Open Directions for New Generations of Learners’ was een 
goed gekozen topic dat veel mogelijkheden voor uitdieping bood. Vanuit de NUT waren er 
presentaties van de centra in Groningen en Nijmegen.  

De jaarlijkse vergaderingen van de voorzitters van de verschillende leden en de algemene 
ledenvergadering vonden weer begin september plaats, online deze keer. Hierin werden onder 
andere de nieuwe statuten goedgekeurd en een aantal leden van de executive committee 
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gekozen. Daarnaast verzamelde Cercles ideeën, juist in deze tijd, om tijdens de coronacrisis 
verschillende activiteiten te organiseren in het kader van uitwisselen van kennis en ervaringen.  

 

 

3.5 Externe representatie  

Gedragscode/toetsen  

Op het Nederlandse terrein van de Gedragscode International Student werd in het voorbije jaar 
enige vooruitgang geboekt. In deze gedragscode staat onder andere waaraan een student moet 
voldoen om toegelaten te worden tot het Nederlandse hoger onderwijs, waaronder ook een 
taaltoets. Op dit ogenblik worden alleen de toetsen van Cambridge, IELTS en TOEFL erkend. Ook 
Pearson en andere spelers willen toegang tot de Nederlandse markt, wat vorig jaar nog leidde tot 
een initiële screening met inbreng van de NUT van de test voorgesteld door Pearson. Er werden 
vervolgens stappen gezet om na te gaan hoe een “toetsing van nieuwe toetsen” vorm kan krijgen. 
Hiervoor werd door het NUT-bestuur een advies overgemaakt met een voorstel van samenstelling, 
tijdsbesteding en begroting van een toetscommissie. Ondertussen is het wat stil geworden rond 
dit dossier. In Vlaanderen is de situatie anders. De vier universiteiten (Brussel, Antwerpen, Gent 
en Leuven) hebben er hun expertise gebundeld en beheren sinds 2015 gezamenlijk een 
geratificeerde toets voor Nederlands (ITNA, www.itna.be) en Engels (ITACE, www.itace.be), die 
naast de inzet ervan bij de taalcertificering van lesgevers (ERK-niveau C1), ook een mogelijke 
toegangsweg vormen voor internationale studenten (ERK-niveau B2) - naast bijv. IELTS en TEFOL 
voor Engels, en CNaVT en het Staatsexamen NT2 Programma II voor Nederlands. Bij de 
taalcertificering van lesgevers is het lijstje van toegelaten toetsen decretaal vastgelegd. Voor de 
toegang van internationale en anderstalige studenten beslissen de instellingen autonoom welke 
toetsen groen licht krijgen. 

 

Brief BVNT2 

Vanuit de themagroep NT2 en het bestuur van de NUT is een brief gestuurd naar het ministerie 
van Sociale Zaken en Welzijn (SZW). Hierin hebben we ons ongenoegen uitgesproken over het 
feit dat SZW heeft besloten dat er naast het docentenregister van de BVNT2 ook een register 
komt vanuit Blik op Werk. De NUT vindt dat een dergelijk docentenregister bij de 
beroepsvereniging (BVNT2) hoort en niet bij een organisatie als Blik op Werk. Tot op heden is er 
vanuit het ministerie geen reactie op gekomen.  

 

 

3.6  Veranderende wetgeving  

“Nieuw” inburgeringstraject Vlaanderen 

Het Vlaamse inburgeringslandschap ondergaat een grondige hertekening. Vier pijlers worden 
vooruitgeschoven: taal, maatschappelijke oriëntatie, economische zelfstandigheid en sociale 
integratie aan de hand van een buddyprogramma. We noteren een aantal belangrijke 
koerswijzigingen. De verplichte inburgering met resultaatverbintenis wordt betalend – cursussen 
en tests – waar dit in Vlaanderen nog niet eerder het geval was. Onkosten gemaakt in het kader 
van het traject (bv. vervoersonkosten) worden niet langer terugbetaald. Naast de verwachting 
dat de inburgeraar op het einde van het traject het ERK taalniveau A2 behaalt, zal het testen 
gebeuren via een gestandaardiseerde, centrale toets. Voor laaggeletterden wordt een aangepast 
taalniveau voorzien. Ook de verwachtingshorizon wordt aangepast: binnen de twee jaar na een 

http://www.itna.be/
http://www.itace.be/
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succesvolle afronding van het traject wordt van de arbeidsactieve, verplichte inburgeraar die 
geen job heeft of geen opleiding volgt gevraagd om een test af te leggen voor ERK-niveau B1 
mondeling (luisteren en spreken). Dit dient te gebeuren op eigen initiatief via scholing. Indien 
het taalniveau niet wordt behaald, dient men opnieuw te betalen voor een nieuwe test. De 
besluitvorming over het hertekende traject is nog niet rond, maar de verwachting is wel dat deze 
door de meerderheid gestemd wordt in de relevante parlementaire commissies en plenaire 
vergaderingen. Een gefaseerde implementatie start allicht in het najaar, met het oog op een 
volledige implementatie tegen het einde van de huidige legislatuur (2019-2024). 

 

Wetgeving in Nederland 

Al langere tijd is in Nederland veel discussie over nieuwe wetgeving om de kloof tussen vaste en 
flexibele contracten kleiner te maken. Zo is er de Wet Arbeidsmarkt in balans (WAB) gekomen en 
zijn er constant bijgestelde plannen voor het werken met zzp’ers. Dit laatste is nu weer even on-
hold gezet en in afwachting tot een nieuw te vormen regering. Het NUT-bestuur blijft deze 
ontwikkelingen nauwgezet volgen. 

 

 

3.7  Werkgroep Uitdrukkingsvaardigheid Nederlands 

Met de val van het Nederlandse kabinet begin 2021 zijn de nieuwe Wet Taal en Toegankelijkheid 
(WTT) en de bijbehorende Algemene Maatregelen van Bestuur (AMvB’s) controversieel 
verklaard. Dit betekent dat alles stilligt in afwachting van de formatie van een nieuw kabinet dat 
de wet mogelijk opnieuw onder de loep wil nemen. Om deze redenen ligt ook de NACV-
werkgroep Uitdrukkingsvaardigheid Nederlands onder leiding van Carel Jansen stil.  

Wel heeft de Taalunie kort geleden besloten dat er een notitie moet komen over 
'Taalcompetenties Nederlands’ die (Nederlandstalige) studenten in het Nederlandse en Vlaamse 
hoger onderwijs aan het eind van hun opleiding bereikt moeten hebben. Die notitie, waarvoor 
onder meer goed gekeken zal worden naar de notities van de werkgroep 
uitdrukkingsvaardigheid, moet de basis gaan vormen voor de norm(en) voor 
uitdrukkingsvaardigheid Nederlands waar, naar verwachting vanuit het ministerie om gevraagd 
gaat worden na formatie van het nieuwe kabinet.  
 
Voor het uitwerken van de notitie (deadline 1-11-2021) is door de Taalunie een kerngroep in het 
leven geroepen, bestaande uit Lieve De Wachter (KU Leuven), Mieke Smits (Taalunie) en Carel 
Jansen. De kerngroep zal worden ondersteund door twee nog te werven jonge onderzoekers en 
een klankbordgroep, waarvoor ook leden van de werkgroep zullen worden geraadpleegd. 
 

 

3.8  NUT 2.0 

Het bestuur heeft in 2019 onderzocht of de huidige opzet van de NUT (vorm en inhoud) nog 
voldoet aan de wensen van de leden. Op basis van de uitslagen van dit onderzoek zijn er 
concrete ideeën voor de toekomst geformuleerd. Aan drie daarvan is het afgelopen jaar nader 
uitvoering gegeven: 

• In mei 2020 heeft de eerste bijeenkomst van de themagroep Bedrijfsvoering 
plaatsgevonden. Ruim vijftien instellingen hebben belangstelling getoond. De 
deelnemers hebben onderling kennisgemaakt, er is geïnventariseerd waaraan de 
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deelnemers behoefte hebben en welke onderwerpen zich lenen voor bespreking. De 
komende periode zal worden benut om de groep nader vorm te geven.   

• Als eerste NUT-lid heeft In’to Languages een interne professionaliseringsdag opengesteld 
voor andere leden. De belangstelling voor de Winter Deskundigheidsdag 2021 was zo 
groot, dat niet alle aanmeldingen gehonoreerd konden worden. Deelname aan elkaars 
professionaliseringsdagen voorziet duidelijk in een behoefte.   

• Het protocol voor nieuwe NUT-leden is aangevuld. Het doel is dat nieuwe leden 
makkelijker hun weg vinden en zich sneller thuis voelen binnen de NUT. Belangrijk 
instrument is het toewijzen van een buddy, bij wie (in eerste instantie) de directeur van 
het nieuwe lid terecht kan.  

 

 

3.9  Zelfevaluatie 

Begin 2018 is het plan opgevat een zelfevaluatie te starten voor de NUT-leden. Er is een 
commissie gevormd, bestaande uit Rob Doeve, Leonie Karstens en Esther Scheeren, die in 
november 2018 een plan hebben voorgelegd aan de directeuren, en in het directeurenoverleg 
van april 2019 is officieel besloten van start te gaan met de zelfevaluatie.  

Deze verplichte zelfevaluatie, die de leden jaarlijks dienen uit te voeren, 
maakt deel uit van de Gedragscode van de NUT. De zelfevaluatie is een 
proces waarin een talencentrum zich belangrijke vragen stelt over zijn 
kwaliteit, en waarbij een aantal categorieën aan bod komt: 

• Kwaliteitsbeleid en onderwijsvisie 

• Toetsing van het leerresultaat 

• Cursusmaterialen 

• Evaluatie van het taalonderwijs 

• Kwalificatie van docenten 
 
De volgende centra gaven aan dat ze in 2020-2021 de zelfevaluatie uitgevoerd hebben: 
KU Leuven, Universiteit Antwerpen, University of Twente, Rijksuniversiteit Groningen, Vrije 
Universiteit Amsterdam (VU-NT2) en Wageningen University & Research. Naast de talencentra 
die het jaar daarvoor al de evaluatie hebben uitgevoerd, hebben deze talencentra het logo voor 
het keurmerk ontvangen voor de website.  

 

 

 
4 Themagroepen 

 

Het NUT-bestuur en de themagroepvoorzitters ontmoeten elkaar jaarlijks in december, bij een 
vergadering waarvoor normaal gezien ook de organisator van de NUT-conferentie uitgenodigd 
wordt. Dit was in 2020 niet het geval, omdat er geen conferentie in de nabije toekomst gepland 
werd. Het bestuur vergaderde wel met de themagroepvoorzitters, op 18 december 2020. De 
themagroepvoorzitters schetsten wat er in hun themagroep het afgelopen jaar gebeurde. 
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4.1  Themagroep Academisch taalgebruik 

Themagroepvoorzitters Tom de Moor (Universitair Centrum voor 
Talenonderwijs, Universiteit Gent) en Estelle Meima (Talencentrum, 
Rijksuniversiteit Groningen) 

Omdat een rondvraag twee jaar geleden aangaf dat de leden van de 
themagroep Academisch taalgebruik elkaar en de werking van elkaars 
centra onvoldoende kenden en graag beter wilden leren kennen, werd er 
vorig jaar een ambitieus plan in werking gezet om uitwisselingen tussen de 
centra te organiseren. Een 15-tal geïnteresseerden gaf zich op, die 
onderverdeeld werden in groepen van drie waarin per twee Nederlandse 
centra ook een Vlaams centrum aanwezig was. Ze zouden bij elkaar steeds 
een lesbezoek aan een brainstorm koppelen om elkaars programma, 
werking, hindernissen, ... beter te leren kennen. Helaas gooide corona roet 
in het eten, ging een aantal laatste uitwisselingen niet door en konden de 

verzamelde inzichten, die de rode draad voor de themagroepvergadering van 2020 zouden 
vormen, niet besproken worden. Een belangrijk punt wordt dus om hiernaar terug te grijpen en 
te checken of deze uitwisseling na de exitstrategie verder afgerond kan worden en of hier een 
tweede luik aan gekoppeld kan worden.  

Een andere bevinding was het samen willen streven naar een product waar iedereen baat bij zou 
hebben. Het opstellen van een poster ter aanprijzen van de nood aan academische taaleducatie 
was een van de voorstellen; het samenstellen van een document met interessante journals / 
publicaties / digitale bronnen was een ander. Bij dat laatste kan ook gekeken worden om een 
brug te slaan naar de themagroep binnen het Vlaams/Nederlands Platform Taalbeleid Hoger 
Onderwijs waarvan Frank van Splunder voorzitter is en waar een soortgelijk project gestart is, 
zodat het warm water geen twee keer uitgevonden hoeft te worden.  

De digitale component kan sinds maart 2020 zeker niet meer weggedacht worden, dus het zal 
zeker interessant zijn om een SWOT-analyse van de werking van een talencentrum in covid-
tijden te maken: waarop is men gebotst, waarmee heeft men geëxperimenteerd, welke nieuwe 
opportuniteiten zijn ontdekt en vooral: wat nemen we mee naar het post-COVID-tijdperk? Dit 
thema zal ongetwijfeld een belangrijk agendapunt bij een volgende vergadering vormen.  

In COVID-tijden is de netwerkfunctie nog eens gebleken door een rondvraag van Tom De Moor 
naar samenwerking rond een werkboek EMI. Dit wordt momenteel samen met Linda Mous 
(Tilburg University) ontwikkeld. Frank van Splunder (UA) en Lorraine Faulds (Radboud In'to 
Languages) toonden interesse om extra input te leveren. Dergelijk project toont dat de 
themagroep een belangrijke verbindende functie kan vormen. De themagroep zal zeker 
rapporteren over dit project en hoopt dat het kan inspireren tot andere samenwerkingen.  

Na vier jaar zullen Estelle Meima en Tom De Moor het voorzitterschap van de themagroep aan 
Evonne van  Genderen (University Twente) doorgeven. 
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4.2 Themagroep Interculturele communicatie  

Themagroepvoorzitter Erick van den Bercken (Babel, Universiteit Utrecht) 

Tijdens een interessante workshop op de docentendag in Rotterdam in 
2020 bleek er veel enthousiasme te zijn om meer concrete handvatten voor 
Interculturele communicatie te krijgen. Daarom had de 
themagroepvoorzitter een voorstel bedacht voor een meet-the-expert-
middag met de spreker van Rotterdam en de themagroep. Het plan was om 

dit de conferentie in Tilburg verder uit te werken, maar de coronacrisis gooide roet in het eten. 

Er leek daarna nog even hoop om de themamiddag in de zomer te organiseren, maar helaas is dit 
ook toen vanwege de situatie rond corona niet door kunnen gaan. Het idee zal in 2021 opnieuw 
opgepakt worden. 

 

 

4.3  Themagroep Moderne vreemde talen  

Vervangend themagroepvoorzitter Jeroen van Engen (Talencentrum, 
Rijksuniversiteit Groningen)  

Net als bij de andere talen is het aanbod van MVT vanaf maart 2020 bij de 
meeste talencentra online gegaan. Sommige instellingen hebben 
aanpassingen gedaan aan de offline cursussen die vanaf maart 2020 in een 
online variant voortgezet moesten worden of aanpassingen gedaan op 

basis van ervaringen en onderzoek naar effectief online taalonderwijs voor cursussen die in de 
zomer en het najaar van 2020 werden aangeboden, zoals aanpassingen in online contacturen. 
Praktisch alle instellingen zijn in het afgelopen jaar overgestapt op een nieuwe elektronische 
leeromgeving en/of nieuwe IT-applicaties zoals Newrow, Canvas, Google Drive en Google 
Classroom, Brightspace, Zoom, Bb collaborate, Bookwidgets, Feedbackfruits, Flipgrid, Kaltura, 
Padlet. De overgang van offline naar online onderwijs zorgde onvermijdelijk voor een extra 
belasting voor collega’s en ondersteuners maar leverde ook een enorme waaier aan online 
onderwijsmogelijkheden op.  

 

De leden van de themagroep MVT zijn redelijk positief over het online onderwijs en zien kansen 
voor MVT en de wat kleinere talen omdat de cursisten nu niet direct meer in de eigen stad of 
regio gevonden hoeven te worden. Dit schept ook mogelijkheden voor samenwerking tussen de 
MVT-secties binnen NUT-verband. Er zijn in 2020 een aantal overleggen geweest tussen de 
verschillende MVT-sectieleden waarin ervaringen en werkwijzen gedeeld zijn. Deze informelere 
overlegmomenten vond men erg nuttig en praktisch omdat deze vanzelfsprekend online 
plaatsvonden, met alle voordelen vandien.   

 

Veel talencentra denken momenteel na over een nieuwe onderwijsaanpak voor de periode na 
corona. Deze onderwijsvorm zal vermoedelijk meer blended zijn, meer hybride, waarbij online 
wellicht het uitgangspunt zal worden? Offline les blijft dé voorkeur voor de meeste MVT-
docenten maar online onderwijs biedt met name voor MVT oneindig veel (meer) mogelijkheden.   

Jeroen van Engen (Talencentrum, Rijksuniversiteit Groningen) verving in 2020 
themagroepvoorzitter Kathelijn Jacobs (UTLC, Universiteit Twente). Vanaf maart 2021 neemt zij 
het stokje weer over. 
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4.4 Themagroep NT2 

Themagroepvoorzitter Maud Beersmans (Babel, Universiteit Utrecht) 

2020 was in verschillende opzichten voor de themagroep NT2 een turbulent 
jaar. De gevolgen van de pandemie voor het onderwijs aan de verschillende 
doelgroepen en de ontwikkelingen met betrekking tot de nieuwe 
inburgeringswet in Nederland waren belangrijke en urgente thema’s. 

In verschillende samenstellingen werden in 2020 drie online overleggen 
georganiseerd. Twee overleggen gingen specifiek over de voorbereidingen 
op de invoering van de nieuwe inburgeringswet in Nederland. Het derde 
overleg was de algemene themagroepvergadering waarin ervaringen 

werden uitgewisseld met online lesgeven en online toetsen, maar waarin ook gesproken werd 
over het docentenregister en de BVNT2 en terugkoppeling gegeven werd vanuit de 
klankbordgroep Blik op Werk, de Taalunie en PONT2. 

Tussen deze overleggen door weten de themagroepleden elkaar ook te vinden voor input en 
suggesties voor verschillende situaties waarmee men geconfronteerd wordt. 

De themagroep heeft in het overleg van 1 oktober aangegeven in maart/april weer bij elkaar te 
willen komen. Begin 2021 zal geïnventariseerd worden welke agendapunten er besproken zullen 
worden. Opgedane ervaringen met online, blended en hybride lesgeven zullen in ieder geval 
geagendeerd worden. 

Daarnaast zal ook in 2021 de inburgering (in Nederland) een belangrijk onderwerp blijven, nu de 
invoering van de wet is uitgesteld. Daarom zal er ook minimaal een inburgeringsoverleg 
plaatsvinden. 

 

 

4.5 Themagroep Toetsing  

Themagroepvoorzitter: Marjan Meijboom (INTT, Universiteit van 
Amsterdam) 

Terugblik 

2020 stond natuurlijk vanaf eind maart volledig in het teken van online 

lesgeven en dus ook van online toetsing. Voor veel taleninstituten was dit 

een grote uitdaging en er bestond veel behoefte aan het uitwisselen van 

ervaringen en tips en adviezen. In mei heeft de themagroep een 

vergadering belegd over ‘Vorderingstoetsen in tijden van corona’. Op die 

vergadering werd besproken hoe de verschillende talencentra hun toetsen vormgaven en 

organiseerden.  

Op de talencentra werd op dat moment op heel verschillende manieren getoetst. Waar op het 

ene instituut voluit getoetst werd met gebruik van proctoring, nam een ander speciaal voor deze 

tijd gemaakte toetsen af, en besloot weer een ander niet te toetsen maar de vordering op basis 

van docentoordeel te doen. Er is uitgebreid gesproken over de voor- en nadelen van de diverse 

toetsmethodes. 

In de zomer was er daarnaast veel contact over de toelatingstoetsen voor Chinese studenten 

met betrekking tot het Engels. Hierover is vergaderd samen met NUT-leden van het 

directeurenoverleg, onder leiding van Gea Hakker. 
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Ook is er contact geweest met de themagroep NT2 over het afnemen van het Staatsexamen NT2 

Prog. II voor aspirant-studenten. Aangezien de staatsexamenlocaties gesloten waren, heeft het 

CvTE een voorbeeldexamen ter beschikking gesteld dat op locatie kon worden afgenomen. In 

overleg is besloten om op dezelfde dag te toetsen op de verschillende talencentra, om fraude te 

voorkomen. 

In december 2020 is er nog een NUT-vergadering gewijd aan online toetsen en alle ervaringen 

die verschillende instellingen hiermee hebben. Bij deze vergadering was een aantal leden van de 

themagroep Toetsing aanwezig, maar ook enkelen van andere themagroepen (zoals NT2). 

Opnieuw is geïnventariseerd welke toetsmiddelen her en der gebruikt worden en werd er wat 

dieper ingegaan op de mogelijkheden van proctoring en de voor- en nadelen die daaraan 

verbonden zijn. Nog steeds wordt proctoring slechts aan een beperkt aantal instelling gebruikt 

voor de taaltoetsen. 

Doordat 2020 een zeer bijzonder jaar werd, heeft de themagroep zich vooral gericht op het 

uitwisselen van informatie, ervaring en kennis op het gebied van online toetsen. Uiteraard zal 

voor 2021 opnieuw de uitwisseling van kennis en ervaring een belangrijk doel zijn.  

In 2021 wordt themagroepvoorzitter Marjan Meijboom (INTT, Universiteit van Amsterdam) 
opgevolgd door Franke Teunisse (Radboud in'to Languages, Radboud Universiteit Nijmegen). 

 

 

4.6 Themagroep Vertalen  

Themagroepvoorzitter Bert Keurentjes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

Helaas is er voor de themagroep Vertalen weinig te melden als het om het 
afgelopen jaar gaat. Fysieke contactmomenten met de hele groep zijn er 
logischerwijs niet geweest en dat geldt evenmin voor digitale momenten. 
Een poging van de themagroepvoorzitter om daar eind 2020 verandering in 
te brengen, liep op niets uit omdat de meeste leden aangaven zo tegen het 

eind van het jaar te druk te zijn voor een virtuele vergadering. In samenspraak is besloten dat de 
voorzitter hier in 2021 op terugkomt, want een aantal leden sprak wel duidelijk de behoefte uit 
om elkaar weer eens te spreken (al zijn er tussen de leden onderling natuurlijk in meer of 
mindere mate wel contacten). 

Naast de virtuele vergadering ergens in de eerste maanden van 2021 hoopt de themagroep 
natuurlijk ook dat er later in het jaar weer fysieke contactmomenten mogelijk zijn. Er liggen nog 
steeds plannen binnen de themagroep om de voorheen jaarlijkse terminologiedag te organiseren 
wanneer dat weer kan, en om het evenement dan op te dragen aan het in 2019 overleden 
themagroeplid Julia Harvey. Tijdens de themagroepvergadering die traditioneel aan het 
middagprogramma voorafgaat, zou er dan tijd worden ingeruimd om de tijdens de virtuele 
bijeenkomst aan bod gekomen onderwerpen nader te bespreken. Een van die onderwerpen zal 
in elk geval het nieuwe initiatief voor de standaardisering van hogeronderwijsterminologie van 
de Cercles Translation Focus Group zijn, waar voorzitter Bert Keurentjes namens de themagroep 
Vertalen aan deelneemt. 
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5 Interne communicatie 

 
5.1 NUT-nieuwsbrief en -website 

De NUT-nieuwsbrief verschijnt vijf keer per jaar: in februari, 
april, juni, oktober en december.  

Het is voor zowel NUT-leden als externe geïnteresseerden 
mogelijk om zich te abonneren op de brief. We blijven de 
nieuwsbrief echter ook via mail versturen aan alle NUT-
hoofden, zodat zij op hun beurt de brief kunnen bezorgen 
aan al hun medewerkers.  

In de nieuwsbrieven kwamen alle NUT-activiteiten aan bod. Daarnaast maakten vele talencentra 
gebruik van de nieuwsbrief om hun eigen activiteiten en verwezenlijkingen mee te delen.  

Deze rubrieken en alle andere nieuwtjes worden telkens ook op de website beschikbaar 
gemaakt: www.nut-talen.eu/over-taal/blog.  

 

 

5.2 NUT-project van het jaar  

De NUT-leden zijn actieve en dynamische organisaties: binnen elk centrum gebeuren mooie 
dingen, maar niet altijd weten we hier voldoende over. Om van elkaar te leren en meer over 
elkaar te weten, werd in 2016 gestart met de verkiezing van het ‘NUT-project van het jaar’.  

Door de annulatie van de jaarlijkse NUT-conferentie werd er in 2020 geen winnaar van het NUT-
project 2020 aangeduid.  

Op het Directeurenoverleg in januari 2021 werd beslist om de klemtoon bij de volgende 
verkiezingen van het NUT-project van het jaar te verleggen: het zal niet meer gaan om het 
winnen van een titel, maar wel als een mogelijkheid om nieuwe initiatieven te presenteren aan 
elkaar. 

 

 

5.3 Archief voor NUT-hoofden  

Ook in 2020-2021 bleef Dropbox het centrale archief van NUT- en andere interessante 
documenten. De verschillende mappen op Dropbox zijn: 

• Benchmarking 

• Bestuursdocumenten 

• CercleS 

• Factsheet 

• Foto’s 

• Ledenlijst 

• NUT-conferentie 

• NUT-docentendag 

• NUT-project van het 
jaar 

• NUT-themamiddagen 
directeuren 

• Nuttige info 

• Sjablonen en logo NUT  

• Zzp-discussie  
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

http://www.nut-talen.eu/over-taal/blog/
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6 Feiten en cijfers 
 

6.1  Financiën  

De begroting voor 2020 is tijdens de directeurenvergadering in november vastgesteld. 

In verband met de (structurele) ‘btw-opslag’ over de kosten van de secretariële ondersteuning, 
heeft het bestuur voor het jaar 2020 een contributieverhoging van 50 euro voorgesteld. Tijdens 
het directeurenoverleg van 25 september 2020 is echter besloten hiervan af te zien, de 
contributie is een aantal jaren geleden al verhoogd en vanwege corona zullen er minder kosten 
zijn. 

Afgezien van de lopende kosten zijn er in coronajaar 2020 inderdaad geen grote uitgaven 
geweest, het jaar is positief afgesloten. 

Ook in 2021 zijn er vanwege corona weinig activiteiten waar kosten aan verbonden zijn. De 
verwachting is dan ook dat het resultaat van dit jaar positief zal zijn.  

 

 

6.2  Bestuurssamenstelling  

De bestuurswissel die normaal gezien tijdens de jaarlijkse conferentie in maart had moeten 
gebeuren, vond dit jaar pas plaats na het uitgestelde Directeurenoverleg in september 2020.  

Penningmeester Marc Gebuis werd vervangen door Esther Scheeren. Tjits Roselaar vervangt Gea 
Hakker als bestuurslid. Omdat Katja Hunfeld tijdelijk geen bestuurstaken op zich kon nemen, 
werd Gea bereid gevonden om tot eind maart in het bestuur te zetelen.  

Vanaf 25 september 2020 bestaat het bestuur uit volgende leden: 

- Sylvia van der Weerden (Radboud in’to Languages)  voorzitter 
- Esther Scheeren (Universiteit van Amsterdam) penningmeester 
- Tjits Roselaar (Tilburg University) lid 
- Stef Slembrouck (Universiteit Gent) lid 

- Gea Hakker (Universiteit Leiden) - bestuurslid tot eind maart lid 
- Katja Hunfeld (Universiteit Twente) - terug lid vanaf begin april lid 

 

 
 

Ter ondersteuning van de administratieve taken en de interne communicatie deed het bestuur 
opnieuw een beroep op Rolf Nys.  
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7 Vooruitblik  

Als deze vooruitblik wordt geschreven zetten we voorzichtig 
de eerste stappen de pandemie uit en bereiden alle 
instellingen zich voor op een nieuw academisch jaar met zo 
min mogelijk beperkende maatregelen. Ondertussen maakt 
de vaccinatietrein vaart. Hoewel we ook als NUT gedurende 
de pandemie hebben laten zien over veerkracht en 
uithoudingsvermogen te beschikken, zien we ontzettend uit 
naar het elkaar ontmoeten. De netwerkfunctie van de NUT 
wordt door alle leden als de belangrijkste en meest waardevolle ervaren. Onze focus zal dan ook 
liggen op het creëren van ontmoetingsmomenten, om uitgebreid te kunnen uitwisselen en 
bijpraten, samen koffiedrinken. En natuurlijk gaan we het hebben over ons toekomstige 
onderwijs, bijvoorbeeld hoe we vanuit het emergency remote teaching (ERT) met het geleerde 
en de ervaringen uit de pandemie samen kunnen werken aan nieuwe concepten en ideeën. 

 

Juni 2021 

Het NUT-bestuur 

Katja Hunfeld 
Tjits Roselaar 
Esther Scheeren 
Stef Slembrouck 
Sylvia van der Weerden        

Met veel dank aan Rolf Nys 


